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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
 
Az ülés  

időpontja: 2015. október 26. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

ülésterme 

(6769 Pusztaszer, Kossuth u. 45.) 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

 

sorszáma: 2015/8 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor aljegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

- igazoltan: - 

- igazolatlanul: - 

 
 
Sági Mihály elnök: Köszöntöm a polgármester urat, jegyző urat, Henit és a bizottság tagjait. A 
bizottság határozatképes, három főből jelen van három fő. Ezzel a mai bizottsági ülést megnyitom. 
Hat napirendi pont van javasolva a mai bizottsági ülésre. Én napirendi pontok után kérdezem, hogy 
kaphatunk-e tájékoztatást a tűzifa elosztásról?  
 
Máté Gábor polgármester: Nincs még elosztás. A tűzifa útban van, 51 m3 szervezése van 
folyamatban. Nincs még döntés, mert ehhez kell majd egy rendelet. Nem tudtuk mikor kapjuk meg 
a fát, úgyhogy testületi ülésre minden képpen kell majd rendelet. Én ma voltam kint a fát 
megnézni, nem tudjuk, hogy mikor kerül be, de azt esetleg átgondolhatjuk, hogy ne kelljen 
rendkívülit összehívni emiatt. Nagy módosítást nem akarunk a rendeletbe, ha megfelel a 
testületnek, akkor maradhat az alapelv, most több fa van, 51 m3 van és nagyon jó minőségű.  
 
Sági Mihály elnök: Azért bátorkodtam, mert tavaly mikor megbeszéltük a tűzifát előtte napokban 
és akkor azt mondtuk, hogy testületi ülésre ne vigyük, de azért bizottsági ülésen beszéljük meg.  
 
Máté Gábor polgármester: Ehhez egyrészt ki kell írnunk a pályázatot, itt mozdulhatnak rá, hogy 
a határozatunk alapján kell kiírnunk, hogy kik azok, akik beadhatják a pályázatot. Aki eleve 
esélytelen nem érdemes beadni a pályázatot. Ez meg kell hirdetni és utána meg el kell dönteni.  
 
Sági Mihály elnök: Aki a napirendi pontokat elfogadja, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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58/2015.(X.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
2.) Pusztaszer Községi Önkormányzat gazdasági programja 2014-2019 elfogadása 
3.) Vagyonátruházási szerződés a „Tiszta Víz” Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulással 
4.) A családsegítés és a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátása módjának, szervezeti 

kereteinek felülvizsgálata 
5.) Pusztaszer Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési terve 
6.) A polgármester 2015. évi szabadság felhasználási ütemezési tervének jóváhagyása 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
1. napirendi pont: Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Első napirendi pont, rendeletalkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015. 
(II. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról. Ahhoz képest arról beszéltünk az utolsó testületi 
ülésen, hogy valószínűleg ezeket módosítani kell. Én ezt így átolvastam, nem kerestem hozzá az 
alaprendeletet, de biztos, hogy a Tibor meg Gábor átnéztétek ezt és igazodik az 
alaprendeletünkhöz.  
 
Máté Gábor polgármester: Megnéztük mennyi pénz, van még, ez olyan 3 millió forint körüli 
összeg, plusz mínusz 100 ezer forint. Néztük azt, hogy kik azok, akiket megtámogassunk. Itt jött 
akkor egyrészt az, hogy gyerekesek legyenek megtámogatva, ott ahol a legnagyobb költség 
jelentkezik. Először képbe volt, hogy 18 évig mindenki, akkor utána azt gondoltuk talán a 
legkisebbeknek még nem akkora talán az óvodába járási költségük. Akkor talán szűkítsük le a teret 
az iskolásokra, és akkor így jött ki, hogy a Pusztaszeren járó gyerekeknek, plusz a 
középiskolásoknak azzal, hogy alanyi jogon jár, nem utasíthatjuk el, de a középiskolásoknak az 
iskolalátogatási dokumentációt be kell nyújtani, gyakorlatilag az lesz az igénylésnek a jele. Aki nem 
nyújtja be az iskolalátogatási igazolását annak nem fogunk elképzeléseink szerint adni. A 
középiskolánál nem akartunk életkort mondani, mert vannak, akik nulladik évfolyamot is jártak és 
19 évesek de még negyedik osztályosok. Aki nappali tagozaton jár, és ezt iskolalátogatásival 
igazolja, az kapja. Van, aki 16 éves kora után már nem jár iskolába. Úgy döntöttünk, hogy azt 
fogjuk javasolni, hogy úgy fogadja el a testület, hogy aki az iskolalátogatási igazolást behozza, 
megkapja a 12 ezer forintos összeget. Ugyanez van az idős támogatásnál, hogy aki a 70-et 
betöltötte, nem vizsgáljuk, hogy anyagi viszonya hogy van, mert borzasztóan megbonyolítaná az 
egész rendszert. 160 fővel számolunk az iskolások esetében és 124 fővel a 70 éve felettiek 
esetében. Ezzel az előzetes becsléseink szerint 3 millió 100 ezer forint lesz az összeg, ami erre 
elmegy, ha minden az elképzeléseink szerint történik. Nyilván itt mi az összes 18 év alattit vettük 
bele, de lesz, akinek nincs iskolalátogatásija, lesz, aki annyira se fog foglalkozni a dologgal, hogy 
hozzon, de azt gondolom, hogy ez így bele fog férni a keretbe.  
 
Kovács Andrásné tag: Aki ötöd és hatod évre jár nappali tagozaton, nekik már nem jár?  
 
Máté Gábor polgármester: Én arra gondoltam, hogy első szakma megszerzéséig, illetve szakma, 
amibe én gondolkodok. Első középiskolai szakközép vagy szakmunkás bizonyítvány megszerzéséig.   
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Csütörtökre lesz majd egy konkrét megfogalmazás. A bizottság 
elfogadásra javasolja ezt a rendeletet azzal a módosítással, hogy kerüljön pontosításra, hogy csak 
az első középfokú végzettség megszerzésével bezárólag lenne jogosult.  
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Sági Mihály elnök: Én elfogadom ezt a dolgot így. Aki elfogadásra javasolja ezt a napirendi pontot 
az előbb említett módosítással, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
59/2015.(X.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a helyi szociális 
ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet a 
Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja azzal a módosítási javaslattal, hogy a középiskolások 
részére adandó iskoláztatási támogatás az első középfokú végzettség megszerzéséig járjon. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
2. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat gazdasági programja 2014-2019 
elfogadása 
 
Sági Mihály elnök: Második napirendi pont, Pusztaszer Községi Önkormányzat gazdasági 
programja 2014-2019 elfogadása.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Ez a gazdasági program, közbeszerzési terv meg a polgármester úrnak 
a szabadságterve ez a kormányhivatal szóbeli jelzésére került napirendre.  
 
Sági Mihály elnök: Én átadom a szót, mert nekem van néhány megjegyzésem ehhez a 
programhoz.  
 
Kovács Andrásné tag: Én átnéztem ezt a programot, az iskolai létszám, illetve az óvodai 
létszámokat figyeltem. Én úgy gondolom elsőre egy iránymutatás, amit kötelezően meg kell, hogy 
csináljanak az önkormányzatok, mint ahogy bízom benne, hogy természetesen ez a későbbiekben 
változik, illetve változhat. Én úgy gondolom, hogy ami biztos, csak a 2015 év, 2016 még olyan 
képlékeny dolgok itt. Én a magam részéről nem nagyon tudnám ezt a részét kiegészíteni. Nekem 
ennyi lett volna a gazdasági programmal kapcsolatban a meglátásom.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én átnéztem és írtam néhány dolgot. A helyzetelemzés elég szépen 
le van írva, mindent átfogó, mindenre kiterjedő. Én is ezt, amit mondott Rozika, hogy ha közben 
jönnek az átvariálható, ahogy a pályázati kiírásoknak megfelelően, akkor az átütemezhető. Nekem 
egy kérdésem lenne, hogy találtam benne az adó politikánál a bevezethető adók. Az ott takar 
valamit, hogy várható valamilyen adó bevezetése?  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Nem, ott csak fölvetettük, hogy milyen adók vezethetők be.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Még egy kérdésem van, hogy a településrendezésnél van a gyalogos 
közlekedés körülményeinek javítása, mit takar?  
 
Máté Gábor polgármester: A járdák minden képpen. Elsősorban most a központi résznek a 
járdáit, bejáróit most viszonylag helyre pofozgattuk, a következő lépcsőben minden képpen 
Munkástelepre kellene koncentrálnunk jövőre saját önerőből. Pályázatok járdára nem nagyon 
szoktak megjelenni, most kivételes volt ez az adósságkonszolidációs történet, hogy mi 
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dönthettünk, hogy mire használjuk. A későbbekben ez alapvetően a munkástelepi járdáknak a 
helyretételére koncentrálunk elsősorban. A járdák kérdése általában elég érdekes dolog. Ha lesz 
pályázat, akkor lehet az utakkal is foglalkozni ezért utakat nem is nagyon írtam bele ebbe a 
rendszerbe. Beleírhatjuk, de nincs értelme, de ha lesz rá lehetőség, akkor úgyis rámozdulunk. Nem 
bíztattak sehol se, járdával se úttal kapcsolatban.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Még egy kérdésem lenne az ötödiknél a fejlesztési elképzelések 
ütemezése, ott 2015-ben tornaszoba felújítása.  
 
Máté Gábor polgármester: Igen az folyamatban van gyakorlatilag. Ott mi szeretnénk azt a 
lambériát, ami körbe van, meg is terveztük hogyan, egyelőre személyi kapacitás nem volt rá, nem 
anyagi oka van a dolognak. Ott a világítást ki akarjuk teljes mértékben cserélni és körbe a 
burkolatokat, akarjuk felújítani. Leszedni a burkolatot, ami most van, és egy új burkolatot tenni 
körbe, mert nem csak testnevelés órára, hanem egyéb szabadidős tevékenységekre is használjuk. 
Én úgy terveztem, hogy ez nyáron meg lesz, de annyira elvitte a személyi kapacitásokat a támfalak 
építése, hogy igazából ezt Ottó tudja megcsinálni egy- két segéderővel, de nem tudtunk odáig 
eljutni, hogy ezt megcsináljuk. Ettől függetlenül a tervben benne van, Ottóval meg is beszéltük 
hogyan. Most ha lesz egy kis lélegzetvételnyi időnk, hogy a startmunka befejeződik a hónap 
végével, akkor úgy tervezzük, hogy szeretnénk ezt novemberben és decemberben megcsinálni, 
majd megpróbáljuk úgy, hogy közben a testnevelés órák is tudjanak menni.   
 
Sági Mihály elnök: Én csak megkérdezném, tudom, hogy nem önkormányzati pénzből épült 
2013-ban, az óvoda udvarában a kemencét használtuk már valamire?  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Igen volt már benne és most lesz a következő.  
 
Máté Gábor polgármester: Hozzá kell, tegyem azt a kemencét bárki, használhatja, civilek vagy 
magánemberek, ha azt mondják, hogy én ott akarok csinálni egy baráti összejövetelt nincs semmi 
akadálya neki.  
 
Sági Mihály elnök: A hatodik oldalon a településtámogatásnak a célja. Temetési költségek 
mérséklésére, vagy, mi jelentene az a szó ott, hogy vagy?  
 
Máté Gábor polgármester: Az e-t mi tettük hozzá a mostani rendeletünk alapján és ez volt 
valószínűleg az utolsó a d.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: A jogszabályban így van, hogy a, b, c, d pont most tesszük hozzá az e 
és f pontot ezzel az iskoláztatási támogatással meg fűtési támogatással. Maga a mondat hogy szól. 
A települési támogatás lakhatáshoz kapcsolódó rendszeres kiadások viseléséhez, stb. állapítható 
meg.  
 
Sági Mihály elnök: Ha jól emlékszem, de nem néztem meg a költségvetést, az ez évi tervezetbe a 
hulladékudvar üzemeltetésére 1 millió 800 ezer forint volt, itt meg azt látom, hogy 3 millió forint.  
 
Máté Gábor polgármester: Ez változó, van egy kiszámlázott összeg, amit fizetnünk kell, ez is 
egy tervezett dolog, maximum annyi.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Két bontásban küldi mindig a környezetgazdálkodási kft.  
 
Sági Mihály elnök: Nekem ez a Kultúrház mindig problémás, 8. oldal közművelődés utolsó pontja, 
komoly problémát jelent, hogy a településünkön nincs megfelelő méretű infrastruktúrával ellátott 
közösségi tér.  
 
Máté Gábor polgármester: Itt a közösségi térben mindig egy fedett, zárt teret értek. A közösségi 
tér sokféle lehet a Kultúrház annak már egy részhalmaza.  
 
Sági Mihály elnök: A következő a 12. oldal. Én egyetértek vele, én is így tapasztalom, a felső 
negyedik mondatnál azt írod, hogy növekvő rezsiköltségek. A következő kérdésem magán, az 
egészséges ivóvíz ellátottság, akármerre megyek a faluban. Mit kellene ezzel kezdenünk?  
 
Máté Gábor polgármester: Ezt én sem tudom pillanatnyilag, folyamatosan jelzem az Alföldvíz 
felé. El kell mondanom, hogy amit leírok, és amikor hivatalosan írom a levelet, rögtön válaszolnak, 
azonnal reagálnak, azonnal ki is jönnek, meg is beszélünk mindent. Az a probléma, hogy abból 
adódóan, hogy a kútból följövő víz az nem éri el a 18 fokot és ennek következtében a víznek a 
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tisztítása az úgy nevezett biológiai módszerekkel nem érhető el, ezért kellett egy olyan tisztító 
rendszert kiépíteniük, hogy ezt egy úgy nevezett törésponti klórozással érik el azt a vízminőséget, 
amit el kell érni.  Ez klóradagolással tud megtörténni. Én azt mondtam nekik, hogy az nem járható 
út, hogy ez érzékszervileg ennyire durva legyen. Én azt gondolom, és mondják is, hogy ezeknek, a 
folyamatoknak be kell állnia. Én folyamatos jelzéssel vagyok irányukba, és én arra bátorítok 
mindenki, hogy ott vannak a hibabejelentő telefonszámok és tegyék meg a jelzést feléjük. Egy 
hónap alatt kétszer voltak kint személyesen a cégtől, közben volt egy divízióvezető váltás is, és ők 
határozottan kérik, hogy jelezzük folyamatosan a problémát. Nekik is az érdekük, hogy ezt 
megoldják. Amikor ide kijöttek négyen, és direkt kérték, hogy vizet akarnak inni, innen folyattuk ki 
a vizet és semmilyen szaga nem volt.  
 
Kovács Andrásné tag: Valószínűleg nem napközben adagolják bele a klórt, mert én is reggel 
kimondottan érződik.  
 
Máté Gábor polgármester: Egyet tudok ígérni, hogy folyamatos jelzéssel vagyunk, ki van írva a 
vízműnél az elérhetőség, a lakosság is folyamatosan, jelezze, ha bármi probléma van. Azt a levelet, 
amit a divízióvezetőnek elküldtem föltettem az internetre, bárki elolvashatja, rajta van az 
elérhetősége is, hogy bárki személyesen is tudjon neki levelet írni. Én megteszem a jelzést, de az a 
jó, ha minél nagyobb nyomás megy feléjük, lakossági oldalról is.  
 
Sági Mihály elnök: Együttműködés a gazdasági szereplőivel. Én mikor már nem voltam képviselő 
akkor is azt mondtam, hogy ez a polgármesteri tevékenységnek a gyenge pontja és én nagyon 
drukkolnék neki, ha egyszer összejönnének a helyi vállalkozók valamilyen fórumon. 
Településrendezés felvetették, ha nincs a járdára pénz én tudomásul, veszem, de én nagyon 
kérem, hogy ahol van járda, ott tegyük lehetővé, hogy a fákat metsszék meg, nyírják meg, 
gallyazzák le, azért, hogy ott a gyalog járdát használni tudják.  
 
Máté Gábor polgármester: Minden évben küldjük a felszólítást, nem csak ott, hanem az újságba 
is írom. Ahol nagyon kritikus a helyzet, oda küldök embert.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Az úgynevezett települési rendtartásról önkormányzati rendeletünk 
változatlanul hatályba van, az a problémája ennek, hogy nincs benne bírságolási lehetőség, ami 
régebben benne volt. Itt állunk félkarú óriásként, hogy kötelezően előírjunk valamit, csak nem 
tudunk neki érvényt szerezni, mert nem tudunk bírságolást kilátásba helyezni.  
 
Sági Mihály elnök: Magánemberként van véleményem az utcákkal kapcsolatban. A jövőben diófát 
nem szabad az utcákba ültetni, mert meg kell nézni a gyökerei, felnyomják a betont. Következő 
dolog, hogy foglalkozol a hosszú távú elképzelések között egyféle gondolattal, hogy ki közösségek, 
egyéni közösségek, vagy valamilyen úton-módon megoldani a településen a szennyvíz kérdését. 
Jogszabály tiltja-e hogy valaki a kertbe alapcsöveket csinál, a cserép csövekkel, ami átengedi a 
talajba is. Kérdésem, hogy Bartucz úrnak nincs elképzelése valami csatornázás ügyben, amit 
államilag támogatnak?  
 
Máté Gábor polgármester: Pillanatnyilag nincs kiírva a pályázat, nem is tudjuk milyen pályázat 
lesz kiírva. Valószínűleg az fogja eldönteni majd, hogy mit tegyünk, hogy az országos elvárások 
meg a pályázat milyen irányba terelnek minket. Az, amit itt én, kigondolok, az lehet, hogy abszolút 
nem is lesz támogatható. Én azt gondolom, hogy a kistelepüléseknél sem lesz lehetőség arra, hogy 
tisztítóüzemet, tisztítóművet alakítsanak. Bárkivel ilyen szennyvíz témában beszélgettem, azt 
mondta, hogy az elképzelés, amit én mondok teljesen jó, meg jól megalapozott, hogy a víz 
maradjon, itt az ne legyen elvíve, ne legyen egy üzem, amit minden képpen üzemeltetnem kell, és 
akkor működik, jól ha megfelelő terhelés alatt van. Ha lecsökken a vízmennyiség, és erre lehet 
számolni folyamatos vízmennyiség csökkenés lesz, hogy akkor, azt hogy viseli. Azok a 
technológiák, amiket én, eddig úgy mond központi víztisztító témában, láttam mindegyik 
kockázatos és a lakosságnak komoly anyagi terhelést, jelentene a későbbiekben. Azért gondolom 
azt, hogy államilag preferált technológia, amire azt mondja a pályázat, hogy támogatja, akkor 
menjünk ebbe az irányba. Ha nem akkor pedig úgyis meg fogják határozni, hogy mi az, amit 
nekünk kötelességünk megcsinálni. Pillanatnyilag bármelyiket láttam az egyszerű technológiákba, 
ami nem központi tisztítóműves azok közül mindegyiknek volt valamilyen hibája, ami miatt nem 
mertem volna addig rámozdulni, míg valami külső támogatása a rendszernek nincsen. Ennek 
kapcsán mi akartunk egy Csengele, Tömörkény és Pusztaszer közösen egy környezetvédelmi 
tanulmányt készíttetni, környezetvédelmi mérnökökkel, hogy milyen technológia az, amit itt 
kialakíthatnánk. Olyan árat mondtak, amit nem lehetett elfogadni. Azt mondták, hogy 
településenként 3 millió forint lenne és még külön tanyánként 40 valahány ezer forintért csinálta 
volna meg. Erre azt mondtam, hogy megvárom, mire kényszerítenek minket föntről. Mivel itt most 
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Pusztaszeren nem verik az ajtót a lakosok, hogy a szennyvízzel mi lesz mindenki, megoldja 
valahogy. Én abban reménykedem, mi egyébként határeset vagyunk, mert legjobb esetben is 1200 
főről beszélünk, aki ebben a szennyvíz rendszerben részt vehet, akkor gyakorlatilag egy 
kistelepülés vonatkozásában mit fognak mondani, hogy oldjuk meg.  
 
Sági Mihály elnök: Még visszatérnék a közutakra, amit itt is említettél, hogy nagyon oda kellene 
figyelni a pályázatokra, mert a Diófa utca meg a Rákóczi utca most már elkopik, nem csak 
föltöredezik. Tudom, hogy a lakosság nagyon haragszik érte, ennek ellenére azt, hogy ne az 
úttesten álljon meg a víz gyalulni, kell a szélét, hogy lefelé folyjon a víz.  
 
Máté Gábor polgármester: Az én időmben már kétszer, háromszor csináltunk ilyet. Megnézzük 
és beütemezzük, a technikánk meg van rá.  
 
Sági Mihály elnök: Ha ki lehet emelni dolgokat akkor közösségi fedett tér, ez az egyik dolog az 
elképzelések között. Gáborral már többször is, véleménykülönbségben voltunk én most is azt 
mondom, hogy a malom épületének a bármilyen célra történő felhasználása. Most jönnek a 
táblázatos dolgok.  
 
Máté Gábor polgármester: Ezeket, a táblázatokat már megkaptátok, a számok a prioritási 
szintet jelent. Ezt gondoltam én, hogy mellé tesszük azért, mert amikor központilag kértük a 
településfejlesztési tervét akkor több soron ezt beszéltük és akkor gondoltam, hogy ezt a 
táblázatot segítségként mellé tesszük.  
 
Sági Mihály elnök: Az egyes számú mellékletben van az egészségügyi központ 
fűtéskorszerűsítése, az nem történt meg?  
 
Máté Gábor polgármester: Igen az megtörtént, azt ki lehet belőle venni, az csak benne maradt. 
A melegvíz ellátáson érdemes gondolkodni. Az a probléma, hogy a pályázatok egy része előírja, és 
ezt föltettem kérdésként a megfelelő helyeken is, hogy akkor támogatható a pályázat, ha megújuló 
energiát használ. Föltettem a kérdést, hogy mi van akkor, ha mi már napelemekkel láttuk el az 
intézményeinket, amelyiket lehetett és most jön egy pályázat és előírja, hogy akkor fogja 
támogatni a pályázatot, ha megújuló energiát használunk a pályázat keretében. Mit tudok akkor 
betenni? Rakjak föl még ennyi napelemet, amit nem lehet, mert a Démász behatárolta azt a 
teljesítményt és ezt mi kihasználtuk maximálisan. Lehet, hogy berakatok egy napkollektort, és 
azzal melegvizet termelek. Hozzá kell, tegyem értelmetlennek, tartom a napkollektor alkalmazását, 
mert a napelem sokkal jobban termel, az mindig termel. A fölöslegesen megtermelt energiát, a 
túltermelést tudja hova vinni. A napkollektornál ez nincs, meg mert a melegvizet megtermelt, ha 
nem használtad föl akkor ki fog hűlni. Nem tudtak rá válaszolni, hogy akkor én hogyan tudok egy 
pályázatba belemenni, amikor nem tudok odatenni megújuló energiát.  
 
Sági Mihály elnök: Magánkérdésem, helyi termékek piacra juttatása. Hányan árulnak helyi 
termelők a mi piacunkon?  
 
Máté Gábor polgármester: Az itt árulóknak a jelentős része. A helyi termelők piacra juttatása 
azért van, hogy piacteret tudjuk építeni.  
 
Sági Mihály elnök: Van itt egy ilyen, nem tudom mennyibe, kerül, de a Polgármesteri Hivatalnak 
a falait szerintem, nem kell szigetelni.  
 
Máté Gábor polgármester: Van, amelyiket igen és elmondom melyiket. A hátsó falat biztosan 
kell, az én irodámat is meg a födémszigetelés is kell.  
 
Sági Mihály elnök: Nálunk van kiépítve öntöző berendezés, mégse használják. Ezt közösen 
akarjátok több településre és van, aki igénybe veszi? Nálunk a térségünkbe most alakult ki egy 
nagyobb gazdaság a többi kicsi úgysem tud ebbe bekapcsolódni.  
 
Máté Gábor polgármester: Elmondom, hogy ez hogy kerül ide, és miért hagytam benne ebbe az 
egészbe. 2006-ban, amikor a 2007-2013-as projekteket hasonlóképpen terveztük, akkor előadták, 
hogy jöjjünk ötletekkel, hogy a térségi gazdaságfejlesztéssel kapcsolatban milyen fejlesztési 
elképzeléseink vannak. Én azt gondoltam, hogy itt most térségi szinten kell gondolkodni és a 
térséget, hogyan tudjuk fölemelni. Azt gondoltam, hogy nálunk a mezőgazdaságba a legnagyobb 
probléma, hogy ki vagyunk szolgáltatva az időjárásnak. Az lenne a jó, ha átgondolnánk, hogy itt a 
térségbe, hogy tudunk a Tiszából vagy valahonnan öntöző rendszert kiépíteni. Itt nem egy faluról 
van szó, és ha itt 1,8 milliárd forintról beszélünk és csak a felét öntözésre költöttük, volna akkor itt 
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a térségbe egy komoly öntözési rendszernek legalább az alapjait meg lehetett, volna teremteni. 
Aztán kiderült csak én adtam be olyan jellegű elképzeléseket, amik térségi szinten egy 
termelésfokozást tett volna lehetővé. Én ezt továbbra is bent akartam hagyni, mert továbbra is 
jelezni kell, hogy erre szükség lenne.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Aki egyetért, hogy a testületnek elfogadásra javasolja a 
gazdasági programot, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
60/2015.(X.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat gazdasági programja 2014-2019 elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Pusztaszer 
Községi Önkormányzat gazdasági programja 2014-2019 című dokumentumot a Képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
3. napirendi pont: Vagyonátruházási szerződés a „Tiszta Víz” Ivóvízminőség-javító 
Önkormányzati Társulással 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, vagyonátruházási szerződés a „Tiszta Víz” 
Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulással. Én elolvastam, és azt javaslom, hogy fogadjuk el.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Meghatalmazással én voltam ott ezen a társulási ülésen, amikor ezt a 
társulási tanács is megszavazta. Ebbe a tárgyalásba szerintem már korábban be kellett volna vonni 
az Alföldvíz Zrt-t.  
 
Kovács Andrásné tag: Ők már megkapták üzemeltetésre a vagyont, ez csak rá van aktiválva ez a 
mostani technika, meg felújítás.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Azt mondják, az itt a probléma például, hogy ezek ilyen szuper 
technológiák, aminek az üzemeltetési költsége rentábilis, nem biztos, hogy ennek a cégnek az az 
érdeke, hogy olcsón tudják üzemeltetni, ezért nem akarják esetleg átvenni. Erre már vannak 
precedensek, hogy ahol már korábban megtörtént ez az ivóvízminőség-javító program keretében, 
ami vagyonelemeket már üzembe állítottak, hogy mindenbe beleköt az Alföldvíz Zrt.  
 
Sági Mihály elnök: Aki ezt a napirendi pontot elfogadásra javasolja, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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61/2015.(X.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Vagyonátruházási szerződés a „Tiszta Víz” Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulással 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a „Tiszta Víz” 
Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulással kötendő vagyonátruházási szerződést a Képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
4. napirendi pont: A családsegítés és a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátása 
módjának, szervezeti kereteinek felülvizsgálata 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont a családsegítés és a gyermekjóléti szolgáltatatási 
feladatok módjának, szervezeti kereteinek felülvizsgálata. Én azt tudom mondani, hogy Gáborral 
megbeszéltük ezt a témát, és tulajdonképpen nevek, hatáskörök és egyéb dolgok változnak, de 
más változás ebbe nincs.  
 
Máté Gábor polgármester: Nincs. Annyi van, hogy a Faluszövetség szervez egy ezzel kapcsolatos 
tájékoztatót, és én oda el akarok menni, hogy meghallgassam milyen kormányzati tájékoztatót, 
fogok hallani ezzel kapcsolatosan. Lényeg az, hogy a társulási ülés lesz és csak egy adminisztratív 
átvezetése lesz a dolgoknak. A lényeg az, hogy eddig a családsegítő és a gyermekjóléti szolgálat 
külön fogalomként működött és most ezt összevonják, a gyakorlathoz idomítják most ezt a 
rendszert, mert eddig is így volt. Nálunk nem volt külön családsegítő szolgálat, csak gyermekjóléti 
szolgálat volt, ami nyilván a családokat is ellátta, mert nem tudott mást csinálni,  általában onnan 
jöttek a problémák ahol gyerekes családok voltak. Személyekről is szó van, de ezek nem végleges 
dolgok. Az van, hogy Csengelét és Pusztaszert közösen akarják megoldani.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Valójában ott van a döntési helyzet a képviselő-testület részéről, hogy 
továbbra is a társulásban akarunk ennek a feladat ellátásnak eleget tenni, vagy máshogy a 
máshogy pedig úgy lenne, hogy Csengelével mint Közös Önkormányzati Hivatal. Leválunk a 
társulásról és akkor Csengele megszervezi ezt a családsegítő és gyermekjóléti szolgálatot 
Pusztaszerre is kiterjedően. Nem akarunk ebbe az irányba mozdulni, se szakmailag, se pedig 
anyagilag.  
 
Máté Gábor polgármester: Itt csak arról kell nyilatkozni, hogy nem akarunk kilépni ebből a 
rendszerből, hogyan az majd ezután következik és a következő testületi ülésnek lesz a témája. 
November 30-ig ezt úgy kell meghozni, hogy utána még a társulási is tudjon rá mozdulni addig a 
határidőig.  
 
Sági Mihály elnök: Aki elfogadásra javasolja ezt a napirendi pontot, kézfelemeléssel jelezze. 
 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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62/2015.(X.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: A családsegítés és a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátása módjának, szervezeti 

kereteinek felülvizsgálata 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a családsegítés és 
a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátása módjának, szervezeti kereteinek felülvizsgálata 
során a Képviselő-testületnek azt javasolja elfogadni, hogy a tárgybani feladatellátási 
kötelezettségének az Önkormányzat változatlanul társulási keretek között tegyen eleget. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
5. napirendi pont: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési terve 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, Pusztaszer Községi Önkormányzat 2015. évi 
közbeszerzési terve. Jegyző úr megjegyezte a legelején, hogy meg kell tárgyalni. Nincs 
pillanatnyilag olyan beruházásunk, amelyik közbeszerzést igényelne, ha meg lesz, akkor úgyis 
testületi ülés elé kell hozni. Aki ezt a napirendi pontot elfogadásra javasolja, kézfelemeléssel 
jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
63/2015.(X.26.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer Községi Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési terve 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer Községi 
Önkormányzat 2015. évi közbeszerzési tervét a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
6. napirendi pont: A polgármester 2015. évi szabadság felhasználási ütemezési tervének 
jóváhagyása 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pont, a polgármester 2015. évi szabadság felhasználási 
ütemezési tervének jóváhagyása.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Ezt is a kormányhivatal hiányolja, visszamenőleg a 2015-ös 
szabadságolás. Majd próbálunk odafigyelni, hogy legkésőbb a februári testületi ülésen a 2016. évi 
ütemezést elfogadjuk.  
 
Kovács Andrásné tag: Én azt szeretném kérdezni, hogy mi lesz ezekkel a szabadságokkal mert 
azért az jelentős ami a korábbi években nem lett igénybe véve. Úgy tudom, hogy jegyző úrnak is 
hasonló nagyságrendű szabadság mennyisége van, és ezekkel is mi lesz?  
 



dr. Jaksa Tibor aljegyző: Kifizetni nem lehet, akkor kell, ha megszűnik a munkaviszonya.

Sági Mihály elnök: Aki ezt a napirendi pontot elfogadásra javasolja, kéZfelemeléssel jelezze.

A dóntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő
A döntésből kizárt bizottsáqi tag neve: -
A kizárás indoka: -
A szavazás számszerű eredménye:
3 igen szavazattal
0 nem szavazattal
0 tartózkodással
az Előkészítő Bizottság a ktjvetkező döntést hozta:

64 / zots' (x.26.)E B' határozat

Tárgy: A polgármester 2015. éVi szabadság felhasználási ütemezési tervének jóváhagyása

HATÁRozAT
Pusztaszer Község Önkormányzata Képvise|ő-testü letének Előkészítő Bizottsága a polgármester
2015. éVi szabadság felhasználási Ütemezési tervét a KépViselő-testüIetnek elfogadásra javasolja.

Határidő: azonnal

Felelős: sági M'hály elnok

Sági Mihály elnök: A napirendi pontokkal Végeztünk, de nekem Van egy kérdésem, ami
emailezgettÜnk. Nem tudom másoknak mi Volt a vé|eménye be kell-e Vinnj testt]leti Ülésre, Vagy
még mindig hallgatólagosan működik a Pusztaszerj Vízikózmű Társulás. A legvégén azt javasoltam,
hogy döntsd eI, ha nem akarunk az elköVetkező időben, és a terVben látom, azt jaVaSlom,
ma radjon.

Máté Gábor polgármester: Azt javaslom, hogy minden éVben döntsük el, hogy maradunk_e vagy
sem' Én azt mondtam a Gábornak, hogy az évit addig, amig konkrétan nem döntünk úgy, hogy
szüntessük meg, minden képpen le fogjuk fedezni. En írtam neki, hogy a 201s-re Van-e elmaradás,
de nem írt vissza. én azt gondolom, hogy évről-évre gondoljuk Vé9ig ezt a dolgot, hogy mit
csiná lju nk Vele '

dr' Jaksa Tibor aljegyző: Én a problémát ott látom, hogy a testÜlet azt mondta, ho9y két éves
működésre elegendő pénzt adjUnk oda, de ez még mindi9 olcsóbb, mint ho9yha elkezdjÜk
jogszerűen felszámoln! ezt a céget.

Sági Míhály elnök: KösZönóm szépen. A mai bizottsági Ülést bezárom.

Kmf.

,/,t i 1 I /-r'
.Kr.) ú'-d\r )J)'"L'ful." t v t"Í __Q

Kósá né Bu knicz Mária
Előkészítő BiZottsá9

tagja

ságilF]ihály
Elokeszrib tslzott
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HATAROZATOK JEGYZEKE

sorszám Tár9y Határidő

58/2015.(X'26')EB' határozat NaDirendi Dontok elfooadása azonnal
59/2015.(X.26.)EB. határozat Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokrói

szó|ó t/2015'(1L 27.) önkormányzati rendelet
módosításá ról

azonna I

60/2015.(X.26.)EB. határozat Pusztaszer Községi Ónkormányzat gazdaság i

oroo ra mia 2074-2019 elfooadása
azo nna I

6 t / 20 15. (x'26.)EB. hatá rozat Vagyonátruházási szerződés a ,,riszta víz"
Ivóvízm inőséq-javító Önkormánvzati TársU lássa l

azonnal

62/2075 '(x'26.')EB. hatá roZat A családsegítés és a gyermekjólétj szolgáltatási
feladatok ellátása módjának, szervezeti
kereteinek felÜlvizsqálata

azonnal

63 / 20t5' (x'26')EB' határozat Pusztaszer Községi onkormányzat 2015' éVi
köZbeszerzési terve

azonnal

64/2015 '(x'26 ')EB. határozat A polgármester 2015. évi szabadság
felhasználási ijtemezési terVének ióváhaovása

azonna I

oldal: 11/11



Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének
E]őkészítő Bizottsága
Elnökétől
6769 Pusztaszer, Kossuth u.45.
Tr +36 62 576 510
F: +36 62 576 511
pmhiv@pusztaszer. hu

M EGHIVO
PUSztaSZer KÓzség onkormányzata KépViselő-testütetének

Előkészítő Bizottsá9a ü lését

2o15. októbeÍ 26-án (hétfő) 1630 óra

keZdettel összehívom.

Az ülés helye: csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltségének ülésterme
(Pusztaszer, Kossuth u. 45.)

Javasolt napirend:

1.) Rendelet-alkotás a heIyi szocjális ellátásokról szóló L/zol5.(11.21.) önkormányzati rendelet
módosításá ról

2.) Pusztaszer Községi Önkormányzat gazdasági programja 2oL4-2o79 elfogadása
3.) Vagyonátruházási szerződés a,,Tisztaviz" Ivóvízm inőség-javító Ónkormányzati Társulással
4.) A családse9ítés és a gyermekjóléti szolgáltatási feladatok ellátása módjának, szerVeZeti

kereteinek felÜ lVizsgá lata
5.) Pusztaszer Községi onkormányzat 2015. éVi közbeszerzési terve
6') A poIgármester 2015. évi szabadság felhasználási tjtemezési terVének jóváhagyása

A bizottság Ülésére tisztelettel meghívom, megjelenésére számítok'

Pusztaszer, 2015. o któber 22'
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JELENLÉTI Ív
pusztaszer Közsé9 önxo'mány'uta Képviselő-testületének

Előkészítő Bizottsá9a
2o15' október 26-án

megtartott ülésén meg jelentekről

Sági Mihály elnök

Kovács Andrásné tag

Kósáné Buknicz Mária tag

Máté Gábor polgármester

dr. Jaksa Tibor aljegyző

Tóth Mónika jkV.'Vezető

Tanácskozási jog9al jelen vannak:


